
 
Zápis č. 4/2014-16 

 
1 

Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis ze 4. zasedání AS FSv, které se konalo dne 30. 4. 2014

 

Přítomni:  dle prezenční listiny 

Hosté:   prof. Kohoutková, prof. Máca, prof. Pavelka, Ing. Vlasák  
 

Doc. Košatka zahájil zasedání AS, přivítal přítomné a seznámil je s programem 

zasedání.  
 

Program: 
1. Kontrola zápisu 

2. Projednání a schválení návrhu Metodiky rozpisu prostředků NIV na rok 2014 

(tajemník Ing. Vlasák, prof. Pospíšil) 

3. Schválení návrhu Vědecké rady Fakulty stavební ČVUT (předkládá 

děkanka prof. Kohoutková) 

4. Informace z konference Kostaf (Ing. Šefčíková) 

5. Různé 

 

Bod 1.  Kontrola zápisu 
 

Zápis z minulého zasedání AS byl schválen bez připomínek. V zápisu je drobný 

překlep: konference má název Kostaf a nikoli Kostav. Termín zveřejnění ankety 

pro studenty se posouvá do příštího zasedání. Studentská komora AS na anketě 

pracuje. 

 

Bod 2.  Projednání a schválení návrhu Metodiky rozpisu prostředků 

NIV na rok 2014 (tajemník Ing. Vlasák, prof. Pospíšil) 
 

Pan tajemník shrnul hospodářský výsledek loňského roku a zhodnotil jej kladně. Do 

předkládaného návrhu metodiky byly zapracovány připomínky ekonomické 

komise. Pan tajemník prezentoval hlavní úpravy metodiky oproti předchozím 

létům. 

Prof. Pospíšil informoval senátory o jednání ekonomické komise. Ekonomická 

komise doporučuje metodiku schválit. 

Doc. Bubeník podal návrh, aby AS ještě v tomto kalendářním roce projednal 

návrh úpravy výpočtu pedagogického výkonu pro přednášky. 

Doc. Vébr vznesl dotaz ohledně navýšení financí za ateliérovou tvorbu na 

programu A+S. Doc. Cajthaml dotaz zodpověděl. Doc. Vébr položil ještě dotaz 

týkající se koeficientů pro bakalářské práce, doc. Cajthaml vše vysvětlil. 

Ing. Chalupa diskutoval „koeficient dýchání“. Paní děkanka doplnila, že o tomto 

koeficientu bude ještě jednáno na úrovni ČVUT. 
 

AS FSv ČVUT v Praze žádá vedení FSv, aby příloha A (výpočet pedagogického 

zatížení) Metodiky rozpisu prostředků NIV pro rok 2015 byla předložena AS FSv 

k projednání do konce roku 2014. 

Hlasování: pro 25| proti 0| zdržel se 0 (z přítomných senátorů). 
 

AS FSv ČVUT v Praze projednal a schválil návrh Metodiky rozpisu prostředků NIV 

na rok 2014.  

Hlasování: pro 24| proti 0| zdržel se 1 (z přítomných senátorů). 

http://www.fsv.cvut.cz/senat/as2014/prezence.xls
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Bod 3.  Schválení návrhu Vědecké rady Fakulty stavební ČVUT 
(předkládá děkanka prof. Kohoutková) 
  

Paní děkanka seznámila AS se svým novým návrhem složení vědecké rady 

fakulty. Proběhla rozprava.  

Doc. Košatka navrhl projednávat návrh kandidátů „en bloc“. 

Hlasování: pro 25|proti 0| zdržel se 0 (z přítomných senátorů). 
 

AS FSv ČVUT v Praze souhlasně projednal předložený návrh Vědecké rady fakulty 

stavební. 

Hlasování: pro 25|proti 0| zdržel se 0 (z přítomných senátorů). 

 

Bod 4.  Informace z konference Kostaf (Ing. Šefčíková) 
 

Ing. Šefčíková informovala AS o průběhu konference Kostaf. Zpráva konference 

tvoří přílohu tohoto zápisu. Na konferenci se projednávaly i výhody a nevýhody 

různých systémů zápisů do rozvrhu. Proto zatím studentská komora posunula 

termín zveřejnění ankety. Dále byly na konferenci diskutovány studentské ankety 

týkající se výuky a různé formy přístupu k nim. 

 

Bod 5.  Různé  
 

K. Pavlová se ptala zástupců senátu ČVUT na prezentaci skupiny Sekyra group na 

posledním zasedání. Doc. Cajthaml podal členům AS shrnující informaci. Paní 

děkanka doplnila slova doc. Cajthamla. Proběhla senátní diskuze. 

 

Doc. Cajthaml se tázal proděkana Máci na počet přihlášek. Výrazný propad 

nenastal. Celková čísla zatím neměl pan proděkan k dispozici. 

 

Příští zasedání AS FSv ČVUT se bude konat ve středu 28. 5. 2014 v 9:00 hod. ve 

velké zasedací místnosti B169. 

 

doc. Ing. Bedřich Košatka, CSc. 

           předseda AS FSv ČVUT  

Zapsala: Z. Pešková 
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Příloha 1 

Zpráva z konference KOSTAF 2014 – Bratislava 
KOSTAF, neboli konference stavebních fakult, je studentskou konferencí zástupců 

studentských komor akademických senátů jednotlivých stavebních fakult 

v České republice a na Slovensku. Členy této konference jsou tyto univerzity: 

Praha, Brno, Ostrava, Bratislava, Žilina a Košice. Konference má více než 

desetiletou tradici a jejím účelem je vzájemná výměna zkušeností studentských 

komor fakultních akademických senátů. Jedná se o několikadenní konferenci, jež 

se koná jednou ročně a tradičně ji každý rok pořádá jiná stavební fakulta. 

Letošní konference proběhla ve dnech 10. – 13. dubna 2014. Hostitelskou fakultou 

byla Stavební fakulta v Bratislavě. Samotná konference probíhala v Bratislavě a 

v učebno-rekreačním zařízení Kočovce. Zástupci studentské komory 

akademického senátu za Fakultu stavební ČVUT v Praze byli: Bc. Martina 

Vlčková, Přemysl Halámek, Ing. Lukáš Velebil a Ing. Kateřina Šefčíková. 

Po příjezdu do Bratislavy se konala diskuze s vedením Stavební fakulty v Bratislavě, 

jimiž byli děkan SvF STU v Bratislavě, prof. Ing. Alojz Kopáčik, PhD., a předseda 

Akademického senátu SvF STU v Bratislavě, prof. Ing. Stanislav Unčík, PhD. Pan 

děkan představil strukturu studia na fakultě, přijímací řízení, studijní obory i 

mimoškolní aktivity studentů.  

Samotná konference probíhala v učebno-rekreačním zařízení Kočovce. Témata 

řešená na letošní konferenci jsou: Hodnocení studia na fakultě a zpětná vazba 

pedagogů, úroveň výuky, interakce školy a praxe, účast studentů na 

přednáškách a řešení problematiky, sportovní aktivity, kurzy a vzdělávání mimo 

povinného, studentské prostory na fakultě a internátech a předměty studia a 

jejich opodstatnění v jednotlivých studijních oborech. 
 

Hodnocení studia na fakultě a zpětná vazba pedagogů  

Na všech fakultách, kromě Brna, se anketa hodnocení výuky jeví jako velký 

problém. Průměrná účast studentů v této anketě je 6 – 23%. Brněnská fakulta 

zaznamenává účast kolem 67%. Jejich úspěch spočívá v pravidelném rozesílání 

e-mailů studentům, rozmístěním letáků po fakultě, ale obzvlášť v systému, který 

studentovi připomíná, že anketu dosud nevyplnil. Pokud student totiž anketu 

nevyplní, po přihlášení do svého účtu (obdoba systému KOS) se mu zobrazí 

tabulka, že dosud anketa nebyla vyplněna. Anketa se otvírá průběžně po splnění 

každého předmětu. Na jiných fakultách funguje také například to, že se 

automaticky každý student, který vyplní anketu, zapojí do slosování o hodnotné 

ceny. Na fakultě v Bratislavě vyplněním ankety hodnocení studia student získá 

plusové body, díky nimž se může dostat do dřívější „vlny“ v zapisování do rozvrhů. 

Z hlediska zpětné vazby pedagogů na anketu hodnocení studia to na některých 

fakultách funguje tak, že pokud má vyučující horší hodnocení, vedoucí katedry a 

garant předmětu podnikají hospitace do předmětu, eventuálně to řeší úpravou 

učebních postupů pedagoga. Na některých fakultách bohužel pedagogové 

tuto anketu neuznávají. 
 

Úroveň výuky 

Na univerzitě v Žilině fungují v některých předmětech průběžné testy, které 

hodnotí úroveň výuky. Studenti na začátku semestru dostanou test, který je 

z daného předmětu. Ke konci semestru studenti dostanou test další a vyučující 

získají přehled o stavu znalostí studentů. Testy jsou podmínkou pro ukončení 

předmětu. Úroveň výuky je velmi propojena s anketou hodnocení studia.  



 
Zápis č. 4/2014-16 

 
4 

Interakce školy a praxe 

Na fakultách vzájemná interakce školy a praxe funguje obdobně. Studenti mají 

v rámci bakalářského studia povinnou dvou a třítýdenní praxi, kterou si ovšem 

zařizují sami. Studenti, kteří mají zájem o začlenění do praxe, se musejí ve většině 

případů iniciovat sami. Na fakultě v Ostravě měli studenti možnost začlenit se do 

firem, ovšem nebyl o to zájem. Možná to ztroskotalo na nedostatečné 

propagaci. Některé fakulty pořádají veletrhy, na kterých se mohou studenti 

seznámit s pracovními místy ve firmách (iKariéra). 
 

Účast studentů na přednáškách a řešení problematiky 

Na fakultách jsou přednášky nepovinné. Na fakultě v Bratislavě má právo každý 

vyučující na začátku semestru v pokynech předmětu sdělit, zda jsou jeho 

přednášky povinné či nepovinné. 
 

Sportovní aktivity, kurzy, vzdělávání mimo povinného 

Fakulty obecně nabízejí spoustu sportovních aktivit pro studenty. Probíhá řada 

zimních i letních kurzů, které jsou pro studenty velmi zajímavé a to i po finanční 

stránce. Mnohdy o nich ovšem studenti nevědí. Je tedy nutné všechny tyto 

aktivity více zpropagovat. Univerzita v Bratislavě pořádá vzdělávací kurzy, po 

jejichž úspěšném dokončení získá student certifikát, který si může dát do CV. Pro 

studenty jsou také pořádány party a plesy. 
 

Studentské prostory na fakultě a internátech 

V závislosti na finančních prostředcích jsou na fakultách vybudovány eventuálně 

rekonstruovány prostory pro studenty jako kluby, studovny, čítárny a knihovny. 
 

Předměty studia a jejich opodstatnění v jednotlivých studijních oborech 

Obecně se na fakultách setkáváme s tím, že některé předměty, které nejsou 

stěžejní v rámci studia, jsou nadřazovány a jejich nároky jsou „přehnané“. 

Naopak předměty, které jsou pro studium podstatné, mnohdy nemají podmínky 

pro zajištění dostatečné kvality (laboratoře apod.) 
 

Různé: 
- Tutor 

Na univerzitě v Bratislavě funguje tzv. Tutor z řad starších studentů a zástupců 

studentské komory. Každý tutor má na starosti několik studentů prvního ročníku, 

kterým pomáhá se začleněním se na fakultě a hlavně do studia, s plánováním 

zkoušek a s organizací práce během semestru. Tento postup se velmi osvědčil. 
 

- Zápisy do rozvrhů 

V závislosti na možnosti změny v zápisech do rozvrhů na fakultě v Praze se tato 

otázka řešila se studentskými komorami i s děkanem fakulty v Bratislavě. 

Bratislavská univerzita několik let umožňovala studentům vytvoření rozvrhů podle 

jejich vlastní volby. Tudíž rozvrhy byly prázdné a student se mohl zapsat kamkoliv 

chtěl. Přístup do rozvrhů byl udělen studentům v závislosti na jejich studijních 

výsledcích. Tento postup se však neosvědčil. Každý semestr se řešilo, že studenti, 

kteří se zapisovali jako poslední, neměli možnost výběru předmětů tak, aby se 

nekryly. Z tohoto důvodu fakulta přešla na jiný systém zápisu do rozvrhů. Jsou 

vytvořeny už hotové rozvrhy a student se opět v závislosti na svém prospěchu 

dostane k zápisu a vybere si, jaký rozvrh by mu vyhovoval. Nevybírá si tedy 

jednotlivé předměty, ale celý rozvrh. Tím pádem se nemůže stát, že by se 

některému studentovi kryly předměty. 
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- Propagace  

Na každých fakultách se řeší otázka propagace nejrůznějších akcí a obecně 

sdělování informací studentům. Mimo propagačních letáků a e-mailů například 

fakulta v Bratislavě vytvořila na každou akci videa, která jsou rozesílána 

studentům, eventuálně běží na školních obrazovkách. 
 

- Setkání s vedením fakulty 

Na některých fakultách funguje, že několikrát do semestru se koná setkání 

studentů s vedením fakulty, kde se studenti mohou zeptat na věci, které je 

zajímají, eventuálně řeší problémy, které se jich týkají. 

 
- Studentská policie 

Na kolejích v Košicích funguje tzv. Studentská policie. Princip je v tom, že místo 

toho, aby si kolej pronajímala bezpečnostní agenturu, pořádek zajišťují sami 

studenti. Studenti, kteří se o to zasluhují, získávají bonifikaci v podobě zlevněného 

ubytování nebo internetu. 


